
PROTOKÓ£ NR I/2010 
SESJI RADY GMINY MARCISZÓW 

z dnia 02 grudnia 2010r. 
odbytej w Sali narad Urzêdu Gminy 

w Marciszowie 
 
Godzina rozpoczêcia sesji 14.00, zakoñczenia 16.45 
Obecnych na sesji 15 radnych , co stanowiùo quorum do podejmowania uchwaù 
/ lista obecno�ci radnych i soùtysów stanowi zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu/. 
W sesji uczestniczyli :  
Pan Stefan Zawierucha  Wójt Gminy  
Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy  
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Soùtysi 
Inauguracyjn¹ sesjê Rady Gminy Marciszów  otworzyù przewodnicz¹cy Rady Gminy V 
kadencji pan Henryk Mazur, który powitaù wszystkich i zùo¿yù ¿yczenia panu Stefanowi 
Zawierucha, który  zostaù wybrany Wójtem Gminy Marciszów  ¿ycz¹c powodzenia i 
wytrwaùo�ci jak dotychczas w dalszej pracy. 
Przywitaù równie¿ radnych , pracowników Urzêdu Gminy oraz soùtysów. 
Zaprosiù radna seniorkê Jadwigê Adamczyk do dalszego prowadzenia obrad, która 
przywitaùa uczestników obrad sesji. 
Nastêpnie radna odczytaùa rotê �lubowania dla radnych  :  � Wierny Konstytucji i prawu 
Rzeczypospolitej Polskiej , �lubujê uroczy�ci obowi¹zki radnego sprawowaã godnie, 
rzetelnie i uczciwie, maj¹c na wzglêdzie dobro mojej gminy i jej mieszkañców � i  
zwróciùa siê do  radnego juniora  Rady Gminy  Dawida Chêciñskiego o odczytanie w 
kolejno�ci nazwisk radnych, którzy stoj¹c zùo¿yli  �lubowanie poprzez wypowiedzenie sùowa 
��lubujê� , niektórzy radni  wypowiedzieli sùowa ��lubujê tak mi dopomó¿ Bóg�. 
Po ceremonii �lubowania radnych Przewodnicz¹ca Gminnej Komisji Wyborczej pani 
Krystyna Magda wrêczyùa wszystkim radnym za�wiadczenia potwierdzaj¹ce wybór na 
radnego Gminy Marciszów w wyborach w dniu 21 listopada 2010 roku. 
Nastêpnie prowadz¹ca sesjê zaproponowaùa przyjêcie porz¹dku obrad, który zostaù przesùany 
radnym, i przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie sesji. 
2/ Wrêczenie przez Przewodnicz¹c¹ Gminnej Komisji Wyborczej za�wiadczeñ o  
    wyborze na radnego Rady Gminy. 
3/ Zùo¿enie �lubowania. 
4/ Stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 
5/ Ustalenie porz¹dku obrad. 
6/ Wybór Przewodnicz¹cego Rady Gminy Marciszów. 
     1/ zgùaszanie kandydatur na funkcjê przewodnicz¹cego Rady Gminy, 
     2/ powoùanie komisji skrutacyjnej, 
     3/ przeprowadzenie gùosowania / tajnego/  
     4/ podjêcie uchwaùy stwierdzaj¹cej wybór. 
7/ Przejêcie przez przewodnicz¹cego Rady Gminy prowadzenia sesji od radnego seniora. 
8/ Wybór Wiceprzewodnicz¹cego Rady Gminy. 
     1/ Ustalenie ilo�ci wybieranych wiceprzewodnicz¹cych. 
     2/  zgùaszanie kandydatów na funkcjê wiceprzewodnicz¹cych Rady Gminy. 
     3/ przeprowadzenie gùosowania. 
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     4/ podjêcie uchwaùy stwierdzaj¹cej wybór. 
9/ Zùo¿enie �lubowania przez nowo wybranego wójta.  
10/ Interpelacje radnych Rady Gminy. 
Rada seniorka zwróciùa siê z zapytaniem czy s¹ dodatkowe propozycje do przedstawionego 
porz¹dku. 
Radny Adam Wrona  
W punkcie 9 porz¹dku obrad  / �lubowanie wójta gminy/ , które ma siê nie odbyã  zgùosiù   
wniosek o to, ¿eby ka¿dy radny pracowaù w dwóch komisjach Rady. 
Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy  
Zapoznaùa  Radê z tre�ci¹ stanowiska  Wojewody Dolno�l¹skiego  dot. skùadania �lubowania 
przez wójtów, która spowodowaùa, ¿e w dniu dzisiejszym wójt nie bêdzie skùadaù �lubowania.  
Przytoczyùa te¿ wyja�nienia Pañstwowej Komisji Wyborczej z dnia 29 listopada 2010 roku , 
która informuje , ¿e zgodnie z brzmieniem art.29 a ust.2 o samorz¹dzie gminnym, sesja na, 
której wójt ma zùo¿yã ma �lubowanie, powinna zostaã zwoùana przez przewodnicz¹cego rady 
nowej kadencji.    
Informacja stanowi zaù¹cznik nr 3 i 4 do protokoùu.    
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa siê z zapytaniem do radnego Adama Wrony na jakiej podstawie radny zgùasza taki 
wniosek 
Radny Adam Ry¿owski  
Wnioskowaù o wprowadzenie do porz¹dku obrad jako punkt 11 sprawy ró¿ne. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Wnioskowaùa o wprowadzenie punktu 12 zamkniêcia obrad sesji. 
Zaproponowaùa przyjêcie  zgùoszonych wniosków do porz¹dku obrad ,a wcze�niej zdjêcie   
punkt dot. zùo¿enia �lubowania przez nowo wybranego wójta. 
Poddany pod gùosowanie wniosek o zdjêcie z porz¹dku obrad punktu dot. zùo¿enia 
�lubowania przez wójta gminy Rada Gminy przyjêùa 14 gùosami �za� , 1 gùos �przeciwny � ,  
1 gùos � wstrzymuj¹cy�. 
Kolejne  zmiany do porz¹dku obrad radna zaproponowaùa przegùosowanie jednocze�nie , 
chyba ¿e s¹ inne propozycje. 
Innych propozycji nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie wprowadziùa zaproponowane zmiany do porz¹dku obrad. 
W zwi¹zku z powy¿sz¹ sytuacj¹ radna poddaùa zmieniony porz¹dek obrad pod gùosowanie, 
który zostaù przyjêty jednogùo�nie i przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie sesji. 
2/ Wrêczenie przez Przewodnicz¹c¹ Gminnej Komisji Wyborczej za�wiadczeñ o  
    wyborze na radnego Rady Gminy. 
3/ Zùo¿enie �lubowania  przez radnych. 
4/ Stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 
5/ Ustalenie porz¹dku obrad 
6/ Wybór Przewodnicz¹cego Rady Gminy Marciszów. 
    1/ zgùaszanie kandydatów, 
    2/ powoùanie komisji skrutacyjnej 
    3/ przeprowadzenie glosowania / tajnego/, 
    4/ podjecie uchwaùy stwierdzaj¹cej wybór, 
7/ Przejêcie przez przewodnicz¹cego Rady Gminy prowadzenia sesji od radnego seniora. 
8/ Wybór wiceprzewodnicz¹cego Rady Gminy. 
     1/ ustalenie ilo�ci wybieranych wiceprzewodnicz¹cych, 
    2/ zgùaszanie kandydatów na funkcje wiceprzewodnicz¹cego Rady Gminy , 
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    3/ przeprowadzenie gùosowania, 
    4/ podjêcie uchwaùy stwierdzaj¹cej wybór, 
9/ Wniosek radnego Adam Wrony. 
10/ Interpelacje i zapytania radnych 
11/ Sprawy ró¿ne. 
12/ Zamkniêcie obrad sesji.   
Ad.6. 
Wybór Przewodnicz¹cego Rady Gminy  
1/ zgùaszanie kandydatów 
Radna prowadz¹ca poprosiùa o zgùaszanie kandydatów na Przewodnicz¹cego Rady Gminy. 
Radny Andrzej Mitczak zgùosiù kandydaturê  radnego Adam Ry¿owskiego, który wyraziù 
zgodê. 
Radny Marian Dzik zgùosiù kandydaturê radnego Henryka Mazura, który wyraziù zgodê. 
Innych kandydatur nie zgùoszono. 
W zwi¹zku z powy¿szym przyst¹piono do wyboru Komisji Skrutacyjnej , a radna prowadz¹ca 
poprosiùa o podawanie 3 kandydatur radnych w jej skùad. 
Zostali zaproponowani nastêpuj¹cy radni :  
1/ Piotr Gwó¿d¿ , który wyraziù zgodê, 
2/ Stanisùaw Solarz , który wyraziù zgodê, 
3/ Teresa Mospan , która nie wyraziùa zgody, 
4/ Zofia Siudak , która wyraziùa zgodê 
Innych propozycji nie zgùoszono. 
Zaproponowany skùad w glosowaniu jawnym zostaù  jednogùo�nie zaakceptowany przez Radê 
Gminy. 
Radna Jadwiga Adamczyk ogùosiùa 5 min przerwê w celu ukonstytuowania siê Komisji oraz  
przygotowani  kart do gùosowania. 
3/ przeprowadzenie gùosowania nad wyborem Przewodnicz¹cego Rady Gminy   
Nastêpnie Przewodnicz¹cy Komisji Skrutacyjne po rozdaniu kart do gùosowania, wyja�niù 
sposób gùosowania zapoznaj¹c z tre�ci¹ karty do gùosowania i kolejno wyczytaù z listy 
radnych, którzy dokonywali aktu gùosowania poprzez wrzucenie karty do przygotowanej 
urny. Umo¿liwiono dokonania skre�lenia przy stole na, którym umieszczono urnê. 
Radna Jadwiga Adamczyk ogùosiùa 10 minutow¹ przerwê na obliczenie gùosów i 
sporz¹dzenie protokoùu przez Komisje Skrutacyjn¹. 
Po przerwie Przewodnicz¹cy Komisji Skrutacyjnej radny Piotr Gwó¿d¿ odczytaù protokóù z 
obliczania gùosów oddanych w gùosowaniu w wyborach Przewodnicz¹cego Rady Gminy 
Marciszów, z którego wynika, ¿e wymagan¹ ilo�ci¹ gùosów do dokonania wyboru uzyskaù 
radny Henryk Mazur i zostaù wybrany na Przewodnicz¹cego Rady Gminy Marciszów, 
protokóù Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do gùosowania stanowi zaù¹cznik nr 5 do 
protokoùu. 
Uchwaùa w sprawie : wyboru przewodnicz¹cego Rady Gminy Marciszów zostaùa przyjêta 14 
gùosami �za� , 1 gùosem �przeciwnym � 0 gùosów �wstrzymuj¹cych� i stanowi zaù¹cznik nr 6 
do protokoùu. 
W zwi¹zku z dokonanym wyborem przewodnicz¹cego Rady Gminy radna Jadwiga 
Adamczyk pogratulowaùa radnemu Henrykowi Mazurowi kolejnego wyboru na t¹ funkcjê 
przewodnicz¹cego Rady Gminy ,  ¿ycz¹c owocnej pracy wspaniaùych pomysùów, co do 
kierunków pracy caùej Rady i przekazaùa dalsze prowadzenie sesji wybranemu 
przewodnicz¹cemu Rady Gminy Marciszów. 
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Radny Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy podziêkowaù za wybór i stwierdziù, ¿e 
o�mioletnie do�wiadczenie w pracy samorz¹dowej bêdzie na pewno procentowaã w obecnej  
kadencji zapewniaj¹c, i¿ jest przewodnicz¹cym wszystkich radnych zapraszaj¹c wszystkich 
radnych  do wspóùpracy. 
Ad.8. 
Wybór wiceprzewodnicz¹cego Rady Gminy Marciszów. 
1/ ustalenie ilo�ci wybieranych wiceprzewodnicz¹cych  
 Zwróciù siê do radnych o podawanie kandydatur. 
Zostaùy zaproponowane nastêpuj¹c kandydatury  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù wybór 1 wieceprzewodnicz¹cego Rady Gminy. 
Zwróciù siê do radnych czy s¹ inne propozycje. 
Radny  Andrzej Mitczak  
Zaproponowaù 2 kandydatów. 
Innych propozycji nie zgùoszono. 
Poddana pod gùosowanie  propozycja wyboru jednego wiceprzewodnicz¹cego zostaùa 
przegùosowana  9 gùosami �za� , 6 gùosami  �przeciwnymi � 
W zwi¹zku z powy¿szym ustalono , ze zostanie wybrany 1 wieceprzewodnicz¹cy Rady 
Gminy. 
Poprosiù o zgùaszanie kandydatów. 
Zgùoszono kandydaturê radnego Adama Wrony , który wyraziù zgodê oraz kandydaturê radnej 
Jadwigi Adamczyk , która wyraziùa zgodê. 
Innych kandydatur nie zgùoszono. 
W zwi¹zku z przyst¹pieniem do pracy Komisji  Skrutacyjnej zostaùa ogùoszona 5 min 
przerwa. 
Po przerwie radni poprzez wrzucenie do urny karty do gùosowania dokonali wyboru 
wiceprzewodnicz¹cego. 
Z protokoùem Komisji Skrutacyjnej z tajnych wyborów na wieceprzewodniczacego Rady 
Gminy zapoznaù radnych przewodnicz¹cy Komisji radny Piotr Gwó¿d¿. 
Wiceprzewodnicz¹cym Rady Gminy zostaù wybrany radny Adam Wrona. 
W zwi¹zku z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy , 
która 14 gùosami �za� przyjêciem 1 gùosem �przeciwnym� , O gùosów �wstrzymuj¹cych�   
zostaùa przyjêta i stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
Radny Adam Wrona podziêkowaù za wybór i zaufanie  informuj¹c , ¿e postara siê dziaùaã 
jak najlepiej. 
Ad.9. 
Wiceprzewodnicz¹cy Adam Wrona przypomniaù radnym tre�ã wniosku , który dotyczy tego 
¿eby ka¿dy radny pracowaù w dwóch komisjach Rady Gminy. 
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê z zapytaniem na podstawie czego radny zgùosiù taki wniosek poniewa¿ nie ma 
takiego zapisu w Statucie i nie mo¿na nikogo zmuszaã do tego ¿eby pracowaù w dwóch 
komisjach. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zaapelowaù ¿eby nie kombinowaã i ¿eby pracownicy Urzêdu Gminy nie musieli przychodziã 
na wszystkie komisje i tùumaczyli radnym po dwa razy w przypadku jakby radni mieli 
pracowaã w dwóch komisjach. 
Je¿eli kto� chce niech pracuje w dwóch komisjach , bo radny nie  uwa¿a, ¿e ma tùumaczeñ 
pracowników Urzêdu wysùuchiwaã po dwa razy. 
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Proponuje ustaliã ¿eby pracowaã w tych komisjach , których radny chce i zacytowaù ze 
Statutu, ¿e Rada  powoùuje staùe komisje do okre�lonych zadañ ustalaj¹c przedmiot ich 
dziaùania oraz skùad osobowy tych komisji. i nigdzie w Statucie Gminy Marciszów nie ma 
zapisu,  ¿e radny musi pracowaã w dwóch komisjach osobi�cie zamierza uczciwie pracowaã  
w jednej komisji i prosi zachowaã ten szacunek dla pozostaùych. Prosi wiêc o podanie 
uzasadnienia, ¿e nale¿y pracowaã w dwóch komisjach. Zdaniem radnego rozs¹dnym jest, ¿e 
radni decyduj¹ gdzie chc¹ pracowaã i tak jest wszêdzie i nie mo¿na nikogo do niczego 
zmuszaã, a je¿eli inni radni chc¹ to mog¹ pracowaã nawet w trzech komisjach. Zùo¿yù protest 
dotycz¹cy tego dlaczego radni maj¹ pracowaã w dwóch komisjach poniewa¿ to radny 
decyduje gdzie i w ilu komisjach chce pracowaã. 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa uwagê na to, ¿e nigdy nie byùo problemu je¿eli kto� chciaù pracowaã w wielu 
komisjach mógù przyj�ã na jej posiedzenie i zaj¹ã siê ta problematyk¹ , która radnego 
szczególnie interesuje. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Stwierdziù, i¿  byù przekonany, ¿e radni jako przedstawiciele swoich wyborów przyszli 
aktywnie pracowaã w Radzie, a skoro ma to byã praca w jednej komisji to jest wybór  
ka¿dego radnego. 
Dodaù, ¿e wniosek zgùoszono po to, ¿eby ka¿dy pracowaù mniej wiêcej po równo je¿eli  
wniosek nie zostanie przyjêty  to nikt nie bêdzie nikogo zmuszaù do pracy w dwóch 
komisjach. 
Radna Zofia Siudak  
Zaprotestowaù przeciwko wypowiedzi Przewodnicz¹cego Rady Gminy , bo zdaniem radnej 
nale¿y trzymaã siê przepisów czyli Statutu Gminy , a  ka¿dy radny podejmie decyzjê w ilu 
komisjach chce pracowaã osobi�cie ma zamiar pracowaã w trzech komisjach. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zaznaczyù,  i¿ sprawa wynikùa z prac poprzednich komisji , zwracaj¹c uwagê na to, ¿e diety s¹ 
jednakowe i polega to na tym , ¿e jeden radny pracuje w jednej komisji, drugi w dwóch i 
otrzymuj¹  tak¹ sam¹ dietê i zaznaczyù ponownie ,  ¿e to nie jest ¿aden przymus , bo to radni 
sami o tym decyduj¹. Je¿eli Rada odrzuci ten wniosek to byã mo¿e padnie nastêpny jakby  
zró¿nicowania diet radnych. Przypomniaù , ¿e w kadencji 2002-2006 na wniosek radnego 
Adama Ry¿owskiego t¹ sytuacje zmieniono. 
Zwróciù uwagê na to, ¿e to pierwsza sesja i jaki  radni podejm¹ wniosek tak bêd¹ pracowaã 
Wójt zwróciù siê o to,  ¿eby jego wypowied¿ potraktowaã jako gùos doradczy, przypominaj¹c 
te¿ , ¿e na stra¿y finansów stoi Wójt ze Skarbnikiem Gminy.  
Radny Adam Ry¿owski  
Przypomniaù, ¿e decyzja w kadencji o, której wspomniaù Wójt dot. innej sytuacji , a 
mianowicie nieobecno�ci radnego przez wiele razy dlatego radny zaproponowaù siêgniêcie do 
tamtej uchwaùy  i przypomniaù, ¿e byù inny system pùatno�ci.  
Stwierdziù, ¿e je¿eli  Rada podejmie uchwaùê, ¿e ka¿dy radny ma pracowaã w dwóch 
komisjach to zùo¿y wniosek o powoùanie komisji ochrony �rodowiska , bo chciaùby tam 
pracowaã, a nie widzi siê np. w Komisji Infrastruktury Technicznej. Dlatego uwa¿a, ¿e nie  
Wszyscy musz¹ uczestniczyã w ka¿dej komisji lecz tylko fachowcy i nigdy siê nie wtr¹caù do 
tych komisji w , których nie pracowaù. 
Apeluje ¿eby pracowaã jak rozs¹dni radni , bo nie ocenia siê pracy po ilo�ci komisji w , 
których radni pracuj¹ lecz po jako�ci jego pracy. 
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Radny Andrzej Mitczak 
Odnosz¹c siê do  wypowiedzi Wójta uwa¿a, ¿e radni nie uchylaj¹ siê od pracy , bo 
przychodz¹ na sesjê zwoùywane na telefon itd. i nikt nie ¿¹da za to gratyfikacji i przypomniaù, 
¿e jest przecie¿ zastosowana kara w stosunku do nieobecnych. 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Stwierdziùa , ¿e z niewolnika nie ma pracownika i taka jest zasada je¿eli kto� bêdzie pracowaù 
w dwóch czy trzech komisjach to zdaniem radnej nie bêdzie tego robiù dobrze. 
Ponadto stwierdziùa, ¿e praca radnego nie koñczy siê tylko na komisji, czy sesji bo to jest 
praca  na rzecz spoùeczno�ci , która radnych wybraùa  i wydaje siê, ¿e jako radni sprawdzili siê 
skoro ponownie zostali wybrani. Nie trzeba robiã niczego na siùê je¿eli radni bêd¹ chêtni 
zawsze mog¹ przyj�ã na inn¹ komisje i nikt siê nie uchyla i wnioskuje jak radni wcze�niej 
zabieraj¹cy gùos,  ¿eby nie robiã nic na siùê i niezgodnie ze Statutem. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zwróciù uwagê na to, ¿e to tylko wniosek dla uùatwienia podjêcia odpowiedniej decyzji nie 
uchwaùa , któr¹ je¿eli byùaby niezgodna z prawem uchyli wojewoda  i jest to wola Rady, a 
je¿eli  radni  uwa¿aj¹ ,  ¿e ka¿dy radny ma pracowaã w jednej komisji to obawia siê, ¿e 
zabraknie komisji.  
Uwa¿a te¿, ¿e im wiêcej siê w komisjach przepracuje tym ùatwiej jest na sesjach, bo wówczas 
trwaj¹ krócej. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do Przewodnicz¹cego Rady informuj¹c , ¿e sytuacja mo¿e byã taka , ¿e przyjdzie 
pani Skarbnik na posiedzenie komisji wytùumaczy po co maj¹ byã zmiany np. w bud¿ecie 
radny wysùucha i bêdzie wiedziaù  w przypadku, gdy bêdzie miaù przyj�ã na posiedzenie 
drugiej komisji w nastêpnym dniu przyjdzie i nie bêdzie sùuchaù , bo zwolni siê u 
przewodnicz¹cego komisji , bo sprawê bêdzie ju¿ znaù i wystarczy to, co przedstawi 
przewodnicz¹cy komisji.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy Henryk Mazur 
Uwa¿a , ¿e nie ma sprawy te¿ siê wstrzyma od gùosu w chwili przegùosowywania wniosku 
radnego Adama Wrony ale prosi w przyszùo�ci na sesji nie zadawaã pytañ gdzie jest 
pracownik odpowiedzialny za przedstawienie danego tematu po czym sesja przeradza siê w 
dyskusjê nad tym nad czym dyskutowano na komisji. 
Radny Adam Ry¿owski  
Uwa¿a , ¿e skoro na sesji staje temat np.bezpieczeñstwa ,a na sesjê przychodzi i przedstawia 
go pracownik Urzêdu Gminy to takie rzeczy nie powinny mieã miejsca , bo powinien byã 
komendant stra¿y , bo  tak jest wszêdzie. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
W zwi¹zku z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy poddaù pod gùosowanie wniosek 
radnego Adama Wrony aby ka¿dy radny pracowaù w dwóch komisjach. 
Rada w gùosowaniu 7 gùosami �za� , 6 gùosami �przeciwnymi� , 2 gùosami �wstrzymuj¹cymi 
siê przyjêùa wniosek radnego Adama Wrony. 
Wójt Gminy stwierdziù, ¿e jest to jaki� pocz¹tek prac Rady. 
Ad.10 
Interpelacje i zapytania radnych  
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê do Wójta Gminy o interwencjê w Powiecie  dot.sprawy osuwiska  w kierunku 
Miedzianki, któr¹ przysypaù �nieg i tym czasem wyrównaù ale sytuacja mo¿e byã taka, ¿e 
mo¿e  tam doj�ã do wypadku i nale¿y prace wykonaã porz¹dnie. Radny rozmawiaù o tej 
sytuacji z pani¹ Naczelnik Drogownictwa Powiatu , jednak sytuacja nie ulegùa zmianie.    
Radny Adam Ry¿owski  
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Do przewodnicz¹cego Rady Gminy  
W sprawie wystosowania pisma do pana Janusza Po�piech z RZGW, który do koñca miesi¹ca 
grudnia miaù wykonaã dwie czynno�ci odno�nie odblokowania cieku Miennicy w 
Wie�ciszowicach, bo w przypadku nie wykonania prac Urz¹d Marszaùkowski odbiera �rodki.   
Ponadto zwróciù siê o wystosowanie  pisma do Starostwa Powiatowego w sprawie drogi na 
Rêdziny na, któr¹ Starostwo otrzymaùo ponad 2 mln , po czym wysùali firmê podwykonawcê 
pod Jawor, co mo¿e spowodowaã, ¿e Gmina Marciszów straci t¹ drogê.  Pani Agnieszka 
Elsner ze Starostwa w rozmowie zapewniùa radnego, ¿e do 10 grudnia 2010 prace zostan¹  
wykonane w, co radny nie wierzy. Zdaniem radnego nie mo¿e byã tak, ¿e Starostwo nie mo¿e 
nawi¹zaã wspóùpracy z Urzêdem Gminy Marciszów i zamierza jeêdziã do Starostwa na sesjê  
¿eby sprawy pilotowaã , bo zgùaszanie na Radzie Gminy nie przynosi rezultatu i to zdaniem 
radnego bêdzie uczciwa praca. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Stwierdziù ¿e nie przypuszczaù  , ¿e na pierwszej uroczystej sesji  bêdzie tyle tego typu pytañ.  
Zaproponowaù ¿eby nastêpnej sesji w sprawach instytucji poza gminnych skùadaã gùosy na 
pi�mie , które z pismem przewodnim zostan¹ do odpowiednich sùu¿b wysùane. 
Co do wspóùpracy z Powiatem to Rada Powiatu podjêùa uchwaùê o przekazaniu �rodków ,a  
Zarz¹d tego do dzi� nie wykonaù wiêc nie ma ¿adnego wpùywu na Powiat. Jako Wójt zawsze 
wysùuchuje radnych i podejmuje interwencjê jednak w Ramach uprawnieñ i prawa. 
W sprawie drogi w Ciechanowicach stwierdziù , ¿e ju¿ 8 lat stoj¹ bariery drewniane wykonane 
przez Gminê,  nie przez Powiat czê�ciowo ju¿ zniszczone. Droga Rêdziny to  sprawa Powiatu 
nie mo¿na zgodnie z planem zakazaã zatrudnienia podwykonawcy zapoznaù ze szczegóùami i 
poinformowaù , ¿e  dalej deklaruje zdecydowane dziaùania je�li trzeba bêdzie to na sesjach 
Powiatu i bêdzie proponowaù to radnym nale¿y tak to zgraã ¿eby nie byùy w tym samym 
terminie sesje i dalej nale¿y walczyã o to ¿eby w Gminie co� siê dziaùo czy tak bêdzie nie wie  
bo dzi� jest tylko dwóch radnych Gminy Marciszów w Powiecie. Ma nadziejê , ¿e wspóùpraca 
siê uùo¿y.  
W sprawie ZZGW przypomniaù, ¿e to te¿ jednostka pañstwowa . 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy   
Zwróciù uwagê na to, ¿e w sprawach dotycz¹cych Powiatu rozmawia siê ju¿ ponad 15 minut 
te¿ uwa¿a, ¿e ùatwiej bêdzie tak jak zaproponowaù Wójt, ¿eby interpelacje radnych byùy 
skùadane na pi�mie i wraz z pismem przewodnim bêd¹ przesùane do odpowiedniej jednostki. 
Radny Andrzej Mitczak  
Uwa¿a , ¿e tak nie powinno byã ¿eby radni pisali interpelacje na pi�mie skoro s¹ zapisana w 
protokole. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady  
Wyja�niù, ¿e interpelacje zapisane w protokole zostan¹ podù¹czone do pisma przewodniego i 
przesùane do odpowiedniej instytucji , bo z dyskusji na sesji nic nie wyniknie skoro sprawy 
dot.powiatu 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Uwa¿a, ¿e pisanie pism przez radnych mo¿e byã nieudolne, bo nie ka¿dy radny jest 
specjalist¹ od pisania  s¹ odpowiedni pracownicy poszczególnych referatów Urzêdu Gminy i 
sprawê powinni prowadziã. 
Ponadto zwróciùa te¿ uwagê ju¿ na pocz¹tku zimy na jako�ã od�nie¿ania dróg powiatowych ,  
/ gminne s¹ dobrze od�nie¿ane/, droga w Wie�ciszowicach do przystanku jest skopana totalnie  
zasypana sol¹ i jeêdzi siê jak po polu ornym. 
Przewodnicz¹cy Rady te¿ ma uwagi do od�nie¿nych dróg powiatowych i poprosiù Wójta o 
wpùyniêcie na od�nie¿aj¹cych powiatowych dróg  szczególnie w newralgicznych punktach 
m.in. krzy¿ówki  , rozmawiaù z panem Niezgod¹ mieszkañcem Úwidnika , który  
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poinformowaù, ¿e na  zwrócon¹ uwagê na taki stan rzeczy panu Figurze, pan Figura  
odpowiedziaù w wulgarny sposób. Radny zwróciù te¿ uwagê na to,  ¿e od�nie¿aj¹cy  jeêdzi  
bardzo szybko. 
Radny Janusz Zawierucha  
Zgùosiù potrzebê posypywania przed pierwsza msz¹ drogi do ko�cioùa w Marciszowie. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
W sprawach od�nie¿ania dróg gminnych poprosiù o przekazywanie mieszkañcom, ¿e jak nie 
bêd¹ zabierali samochodów z drogi, która ma byã od�nie¿ana ,  to  nie bêd¹ one od�nie¿ane 
szczególnie na ulicy Ko�cielnej w Marciszowie, nie bêd¹ wiêc podejmowane interwencje w 
sprawie od�nie¿ania, bo od�nie¿aj¹cy nie bêd¹ pùaciã za uszkodzenie samochodu 
pozostawionego na trasie od�nie¿ania. 
Odno�nie ko�cioùów poinformowaù , ¿e jest dyspozycja posypywania i od�nie¿ania dróg przed 
mszami. 
Radna Zofia Siudak  
Zwróciùa uwagê na brak ujêcia w danych statystycznych �wietlic w naszej Gminie. 
Ad.11. 
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic  
Pogratulowaù wyboru wszystkim radnym, wójtowi  ponadto zwróciù siê z zapytaniem czy 
mo¿na uwzglêdniã gùos soùtysów, którzy maj¹ wiedzê  n/t projektów uchwaù nie dopiero w 
sprawach ró¿nych na koñcu lecz wcze�niej, po gùosach radnych. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy uznaù , ¿e nad propozycj¹ mo¿na siê zastanowiã i bêdzie mo¿na 
wprowadziã. 
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Przypomniaùa, ¿e radni w materiaùach otrzymali projekt bud¿etu gminy na 2011 rok oraz 
projekt 4 letnich prognoz finansowych prosz¹c o zapoznanie siê z materiaùem poniewa¿ 
bêdzie on w najbli¿szym czasie omawiany. 
Kazimierz Nowakowski soùtys Pastewnika  
Zwróciù siê z zapytaniem do Wójta  Gminy kto ma od�nie¿aã przystanki oraz plac przy 
�wietlicy jak te¿ w sprawie ogrzewania �wietlicy, któr¹ opalaj¹ wùasnym opaùem  prosi o 
zlecenie komu� tych  prac poniewa¿ nie mo¿e sam tego ci¹gle wykonywaã.  
Radny Marian Dzik 
Zgùosiù potrzebê postawienia 2 koszy na szkùo  na ulicy Nadrzecznej w Marciszowie koùo 
posesji pana Konara. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przypomniaù, ¿e nowi radni w materiaùach otrzymali ksero 
ustawy o samorz¹dzie gminnym i statut gminy oraz wszyscy radni druki o�wiadczeñ  
maj¹tkowych, które w terminie miesi¹ca czasu od zùo¿enia �lubowania nale¿y zùo¿yã u 
przewodnicz¹cego Rady. 
Radny Janusz Zawierucha  
Zwróciù siê z zapytaniem w sprawie przejêcie oczyszczalni �cieków w Sêdzisùawiu i co bêdzie  
z pracownikami czy Gmina przejmie tych pracowników. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e oczyszczalniê i pracowników Gmina przejmuje i  zapoznaù ze  szczegóùami. 
W sprawie �wietlic, które s¹ dla spoùeczno�ci  stwierdzaj¹c ,  ¿e jest to problem , bo kultura 
siê sama nie utrzyma. Od�nie¿anie placu mo¿e odbywaã siê  na koñcu , bo wiadomo co w 
pierwszej kolejno�ci jest  od�nie¿ane , bo jak nie to  zaraz s¹ telefony. S¹dzi jednak , ¿e 
caùego placu nie trzeba przed �wietlic¹ od�nie¿aã , wystarczy drogê jednak musi byã 
zaanga¿owanie caùej Rady Soùeckiej. Poinformowaù, ¿e zmierza  powoùaã referat kultury w, 
którym bêdzie animator kultury , który bêdzie siê zajmowaù czê�ci¹ kulturaln¹ i  konserwator  
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ale on nie bêdzie do od�nie¿ania. Stwierdziù, ¿e okres póù roku powinien wystarczyã na 
rozruch i unormowanie tego referatu.  
W sprawie braku �wietlic w statystce poinformowaù, ¿e zostanie poszerzony biuletyn 
informacji publicznej o inne i te¿ informacje i znajd¹ tam równie¿.  
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê w sprawie �Sanikomu � , poniewa¿ Rada Soùecka zùo¿yùa pro�bê  o wiêcej koszy , 
jednak dopiero po kilkunastu telefonach pracownika Urzêdu Gminy jest reakcja, a radny 
przypomniaù , ¿e przecie¿ jeste�my udziaùowcem czy mamy wpùyw na co� czy tylko jeste�my 
pùatnikiem. Poinformowaù te¿ , ¿e od 1 stycznia � Sanikom � planuje na wysypisku podnie�ã 
cenê jednego zrzutu samochodu z 1200 na 1600 i jest ju¿ informacja, ¿e cena ka¿dego kubùa 
wzro�nie o 4 zù.,a tym czasem Gmina nie ma ¿adnego wpùywu na cenê. Pyta wiêc  kiedy siê 
dopracujemy innej sytuacji. Mieszkañcy  o�wiadczaj¹,  ¿e nie bêd¹ pùaciã dwa razy dlatego 
uwa¿a, ¿e w obecnej kadencji nale¿y konkretnie podej�ã do sprawy i kto skùaduje segreguje 
powinien ma jak¹� ulgê. Tymczasem od 1 stycznia prywatny odbiorca nie bêdzie mógù 
pobieraã opùat czyli Gmina bêdzie po�rednikiem pomiêdzy osob¹ zrzucajac¹ �mieci dlatego 
prosi o uregulowanie tej sprawy. Jako soùtys mo¿e siê tego podj¹ã ¿eby ludzie na kwitariusz 
mogli wpùacaã za �mieci i przekazywaã Gminie jak ustawa wejdzie w ¿ycie , bo ludzie starsi 
jad¹ ewentualnie jeden raz w miesi¹cu do Marciszowa , bo  ka¿dy grosz siê u nich liczy. 
Dlatego radny obawia siê , ¿e mo¿e doj�ã do tego ¿e nie bêdzie ani selektywnej zbiórki , ani 
do  kubùów.  
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Stwierdziù,  ¿e gùówn¹ przyczyn¹ jest to, ¿e jest dwóch wywo¿¹cych  odbêdzie siê przetarg, a 
najbli¿sze wysypisko jest w Lubawce gùosu mamy tyle ile udziaùu i jak na razie  mamy �mieci 
gdzie wywoziã. Jedno jest pewne, ¿e za �mieci trzeba pùaciã natomiast  w sprawie wywozu 
bêdzie to ustalone w przetargu. 
W sprawie zbierania opùat przez soùtysów oczywi�cie jest za tym, ¿e trzeba ludziom pomóc 
jak tylko bêdzie to mo¿liwo�ã i sprawa od nowego roku ruszy.   
Radny Andrzej Mitczak 
Uwa¿a, ¿e segregacja musi byã jednak jest za maùo koszy na segregacjê i powinno ich byã 
wiêcej dlatego prosi o ich dostarczanie. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Nie ma tak niegdzie ¿eby Gmina kupiùa wszystkim i wszystkie pojemniki ustawa nakùada 
obowi¹zek zakupu pojemnika na ka¿dego mieszkañca, rodzinê. Mo¿na hurtowo pomóc , bo 
bêdzie to taniej ale nic po za tym. Nastaù czas, ¿e trzeba t¹ sprawê traktowaã bardzo powa¿nie 
a s¹ to skutki szaleñczego rozwoju gospodarki. 
Ponadto poinformowaù, ¿e od nowego roku zostanie powoùany referat wodoci¹gów i 
kanalizacji i Úwidnik bêdzie zawieraù ju¿ umowê na pobór wody z Gmin¹ jak te¿ Sêdzisùaw. 
konsekwencj¹ bêdzie zaopatrzenie mieszkañców w wodê  przez  Marciszów za 3,12 ,a nie za 
5,60 z Waùbrzycha jest wiêc jasne w jakim kierunku Gmina ma i�ã. Rol¹ Wójta jest równe 
traktowanie ka¿dej wsi co miaùo miejsce w mienionych dwóch kadencjach. 
Przypomniaù szczegóùy wspóùpracy ze Spóùk¹. 
Radny Józef Szoùdrowski  
Zwróciù siê do Wójta z zapytaniem czy byùa próba odù¹czenia oczyszczalni Jaczkowa od 
Sêdzisùawia. 
Wójt Gminy poinformowaù,  ¿e WZWiK za przyczynê przedstawiù fakt wyeliminowania 
Gminy z ISPA, poinformowaù o przeprowadzanych rozmowach  z likwidatorem oczyszczalni 
i przybli¿yù jej szczegóùy. 
Uwag do udzielonych odpowiedzi nie zgùoszono. 
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Ad.12. 
 
Obecni na sesji soùtysi otrzymali z Gminnego O�rodka Pomocy Spoùecznej w Marciszowie 
informacje o najbli¿szych placówkach pomocowych dla bezdomnych . 
 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
protokoùowaùa                                                                       Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                           Henryk Mazur 
insp.d/s Rady Gminy      
     
 
 
 
  
  
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 


